
 

ROMÂNIA 

JUDEŢUL MUREŞ 
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BATOŞ 

Web: www.primariabatos.ro ,  E-mail: batos@cjmures.ro 
Cod Fiscal 5181030, Batoş 547085, nr. 302, Telefon / Fax 0265 544212 

 

Nr. 3010 din 31.05.2023 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 31 mai 2023 

 
Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

Primarul comunei Batoş, Cotoi Dumitru, prin Dispoziţia nr. 133/25.05.2023 a convocat 
Consiliul Local al comunei Batoş, judeţul Mures în şedinţă ordinară pentru data de 

31.05.2023, ora 13.00. 
 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, MARIAN TEODOR – RAUL, BÎTA 
VALERIU-AUREL, BANCIU ELENA, CÎMPEAN VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, 

GLIGA IOAN, MĂRCUS IOAN, ONOFREI DANIELA,  TODEA MARIA, TĂMĂŞAN EMIL-
CORNEL. 

ABSENŢI: BANCIU ELENA  şi URBAN WALTER-MICHAEL. 
PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general Macarie Marcela 
şi doamna inspector Lepădat Loredana. 

Doamna secretar general - bună ziua domnule primar, doamnelor şi domnilor 
consilieri locali, sunt prezenţi 11 consilieri, astfel potrivit OUG nr. 57/2019 constatăm 
faptul ca şedinţa este legal constituită. Toate punctele înscrise pe ordinea de zi sunt 

însotite de documentele prevăzute de Codul administrativ.  
În conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 

aprobare procesul-verbal al şedinţei ordinare din data de 27.04.2023, dacă sunt 
completări, modificări, adaugiri? şi se votează în unanimitate cu 8 voturi pentru, 2 
absenţi (Banciu, Urban)  şi 3 abţineri ( Andone Teodor, Bîta Valeriu-Aurel şi Marian 

Teodor-Raul). 
Se supune la vot ordinea de zi, cine este: Pentru? Impotrivă? Abțineri?  

 
O R D I N E     D E    Z I 

1. Proiect de hotărâre privind stabilirea preţului de pornire la licitaţie 

pentru masa lemnoasă din fondul forestier al Comunei Batoş ce urmează 
a fi valorificată de către  Regia Autonomă Ocolul Silvic Valea Şieului R.A. 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului 

de venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  I anul 2023. 

3. Proiect de hotărâre privind neasumarea responsabilității organizării şi 
derulării la nivel local a procedurilor de atribuire a 

contractelor/acordurilor-cadru pentru achiziția produselor și a 
contractelor/acordurilor - cadru de prestare a serviciilor pentru 

derularea măsurilor educative,  aferente Programului pentru școli al 

Uniunii Europene, pentru anul școlar 2023 – 2024 și 2024-2025. 
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea delegării dreptului de a depune 

cererea de finanțare în cadrul PNRR Pilonul VI ”Dezvoltarea rețelei de 

școli verzi și achiziționarea de microbuze verzi prin PNRR”, către UAT 

județul Mureș. 
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5. Cereri. 

6. Diverse.  
 

şi se voteaza in unanimitate cu 11 voturi pentru.  

Domnul presedinte de sedinţă Abos Ferencz  – buna ziua tuturor, propun să 
începem cu primul proiect de pe ordinea de zi. 
  

Punctul 1.  
1. Proiect de hotărâre privind stabilirea preţului de pornire la licitaţie pentru 

masa lemnoasă din fondul forestier al Comunei Batoş ce urmează a fi 
valorificată de către  Regia Autonomă Ocolul Silvic Valea Şieului R.A. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – propunerea este conform adresei ocolului silvic.  

Domnul preşedinte de şedinţă Abos Ferencz -se supune la vot propunerea 
executivului, cine este pentru, împotrivă, abţineri? şi se votează cu 11 voturi pentru şi 

2 absenţi ( Banciu, Urban). 
Se adoptă hotărârea nr. 30 din 31.05.2023 privind stabilirea preţului de 

pornire la licitaţie pentru masa lemnoasă din fondul forestier al Comunei Batoş ce 

urmează a fi valorificată de către  Regia Autonomă Ocolul Silvic Valea Şieului R.A. 
 

Punctul 2. 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului de 
venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  I anul 2023. 

Doamna inspector Lepădat Loredana – prezintă raportul de specialitate. 
Domnul preşedinte de şedinţă Abos Ferencz - se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 11 voturi pentru şi 2 absenţi ( Banciu, Urban). 

Se adoptă hotărârea nr. 31 din 31.05.2023 privind aprobarea contului de 
execuţie al bugetului de venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  

I anul 2023. 
 
Punctul 3.  

3. Proiect de hotărâre privind neasumarea responsabilității organizării şi 
derulării la nivel local a procedurilor de atribuire a contractelor/acordurilor-

cadru pentru achiziția produselor și a contractelor/acordurilor - cadru de 
prestare a serviciilor pentru derularea măsurilor educative,  aferente 

Programului pentru școli al Uniunii Europene, pentru anul școlar 2023 – 

2024 și 2024-2025. 
Domnul primar – doamnelor şi domnilor consilieri ştiţi bine că în decursul anilor 
am lăsat consiliul judeţean să se ocupe de derularea la nivel judeţean de acest 

program şi noi în ultimii doi ani am derulat în paralel un program la nivel local 
pentru a putea oferi copiilor produse locale. Vin cu propunerea în faţa 
dumneavoastră ca în continuare să lăsăm connsiliul judeţean, cu atât mai mult 

avem exemple ale unor comunităţi, chiar Reghinul, care nu au reuşit să ducă la 
capăt un program asumat ăn sensul ăsta, pe motivul lipsei produselor. Pe raza 

comunei nu avem numai parţial, mărul, nu avem celelalte produse locale ca să le 
oferim  copiilor din comuna noastră. Spun parţial pentru că şi noi în luna aprilie 
nu am avut de unde lua măr local să onorăm programul cu măr de Batoş 

întrucât fermierul respectiv nu mai avea mere în depozit.   
Domnul consilier Tămăşan Emil – Cornel – ca şi în anii anteriori eu voi vota pntru 
neasumarea răspunderii şi motivez şi de ce. În ultima prioadă trăim într-o 

nesiguranţă alimentară din punct de vedere sanitar-veterinar de neînchipuit, te 
întâlneşti cu tot felul de minuni în ce priveşte calitatea alimentelor pe care le 



consumăm.  În al doilea rând cel puţin la momentul ăsta nu avem infrastructura 

necesară pentru a derula acest program şi al treilea rând lipsa unor oferte locale. 
Zicem să încurajăm localii dar la ora actuală nu cred că avem vreun ofertant care 
să ne ofere un produs de calitate şi din punct de vedere al valorii şi al siguranţei 

alimentare. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – eu mă mir, trăiesc o mirare continuă în Batoş, 
au trecut doi ani de data trecută, atunci aveam măr, corn aveam, bine, dacă 

luăm adevărul, avem producători cu lapte, oameni care cu siguranţă ar fi 
interesaţi să facă  dar la noi nu este nici un gram de ajutor. Întradevăr asta este o 

problemă naţională, nu încurajăm producătorii locali, mai bine le dăm în cap că  
mai simplu, am încheiat, transferăm dreptul în proprietatea la alţii. Măr nu aţi 
avut în aprilie pentru că nu aţi anunţat,   unde sunt contracte se livrează mere şi 

la ora asta.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – de Polonia. Avem un contract cu fermierul, am 

vorbit cu el şi ne-a spus că nu sunt mere pentru dat în Batoş. El ştia ca trebuie 
să ne furnizeze produsele respective.  
Domnul consilier Mărcuş Ioan – un contract se încheie în septembrie pentru ca 

omul să ştie să îşi facă o prognoză. Mă mir că nu sunteem în stare să ne 
asumăm, avem atâţia producători, de lapte, cu siguranţă şi cu cornurile, numai 
că una e să pui un număr de elevi şi alta e să pui alt număr, şi restul 

producătorilor, oamenii din Batoş nu sunt încurajaţi deloc, când sunt nişte bani 
se duc în avioane, elicoptere, drone şi nu ştiu ce.  Batoşul nu o să progreseze. 

Uitaţi-vă la primăria Acăţari, primarul de acolo ce strategie are, e o altă zonă, mai 
apropiată de Tg. Mureş dar este o strategie, noi nu avem niciuna, au trecut doi 
ani şi nu am făcut nimic. Eu sincer am de făcut raportul de activitate al 

consilierului local şi nu am ce să scriu în el, orice propun nu se ia în discuţii.  
Domnul consilier Gliga Ioan -puteţi să treceţi în raport că aţi fost împotrivă 

aproape la toate.   
Domnul consilier Mărcuş Ioan – o să scriu exact ce se întâmplă într-o şedinţă de 
consiliu, se fac strategii pentru UDMR, PSD, acuma vreau să aflu şi pentru PNL, 

sperăm că aflăm şi noi la momentul potrivit. Numai lucrurile care ar trebui să se 
facă pentru o comună numai alea nu se fac. Eu nu am cum să votez aşa ceva 
pentru că asta înseamnă să girez în continuare distrugerea comunei şi plecarea 

tinerilor şi rămânem nu ştiu cine o să mai rămână.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – acum doi ani aţi participat şi dvoastră la discuţii 

când am chemat-o pe dna doctor , cand a fost şi domnul Sabău. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – eu nu am fost. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – domnu Abos a fost. 

Domnul consilier Abos Ferencz – eu nu am fost. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – acum nimeni nu a mai fost. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – toate discuţiile le-aţi purtat dumneavoastră 

cu domnul vice.  
Domnul consilier Abos Ferencz – eu am înţeles că laptele se poate da şi la pahar 

nesigilat.  
Domnul consilier Mărcuş Ioan – legume, nu e obligatoriu măr, lapte şi corn. 
Uitaţi-vă ce spune ordonanţa aia, se pot da morcovi dacă vreţi.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – şi cine ne asigură produsele pe care le 
menţionaţi? 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – domnu primar nu o să vină nimeni dacă nu se 
ştie, dacă dumneavoastră nu ştiţi credeţi că ştie un tânăr că ar putea să facă o 
afacere pe tema asta? Nu se fac informări absolut deloc, îmi pare rău să vă zic.  



Domnul primar Cotoi Dumitru – Reghinul nu a mai dat din ianuarie.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – pentru municipiu e mult mai greu de a gestiona 
atâtea instituţii de învâţământ faţă de ce înseamnă o comună.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – ceea ce vrea să spună Ion, când aţi fost la 

firma de peste deal să le daţi ofertă pentru produsele de panificaţie le-aţi scris 
foarte clar acolo efectiv de elevi 200 şi ceva.  
Domnul consilier Mărcuş Ioan – nu mai vreau să repet nişte lucruri dar m-i se 

pare că e o deasta, hai să trecem mai departe.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – doamna doctor a spus că investiţia e mult prea 

mare pentru a putea face. Am fost la Monor, la cei de la Ibăneşti, nu se implică.  
Domnul consilier Mărcuş Ioan – nu trebuie să mergem la ăia mari care pntru 
câteva sticle nu îşi încurcă afacerea, încurajat unul tânăr care să înceapă să facă.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – să înceapă să facă. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan -le daţi şi bani? Încurajaţi să meargă la GAL că 

sunt bani. Nu toată lumea e putoare în Batoş.  Întradevă este o percepţie a unora 
că în Batoş se scuipă la colţ şi stau la bar, or fi, peste tot sunt dar nu ne băgaţi 
pe toţi.   

Domnul consilier Abos Ferencz – părerea ma  că trebuiau anunţaţi înainte.  
Domnul primar Cotoi- eu nu v-am băgat. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – nu de dvoastră, sunt alţii.  

Domnul consilier Abos Ferencz – nici ăla nu trebuie produs într-o zi, de exemplu 
laptele.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – sunt nişte norme care permit, s-a ajuns totuşi să 
se încurajeze şi noi nu le vedem, asta e problema. Cornul ar fi asigurat cu 
siguranţă, şi cu mărul nu e  numai un singur producător şi în Batoş, sunt mai 

mulţi, azi poate are unul mâine altul, sunt pârghii.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – sunt şi alţi producători de mere, am vorbit cu ei, 

le-am spus că le trebuie nişte documente şi au spus că nu îşi fac de lucru. Şi cu 
Abos am vorbit, Andrică, Ardelean.   
Domnul consilier Abos Ferencz – acum câţiva ani eu am vândut mere la şcoli, nu 

eu, eeu am fost producătorul altul le-a vândut. Eu le-am pus în pungă cum mi-a 
sppus şi el le-a dus şi le-a vândut. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – am vorbit cu producătorul de produse lactate 

care distribuie la Miercurea Nirajului şi a spus că regretă că s-a băgat.  
Domnul consilier Abos Ferencz – nu trebuie să fie neapărat producător, ştiu eu 

într-o comună unde s-a renunţat la producători ca să îi aducă un agent din 
comună, profitul să intre la cel din comună, un aprozarist aduce şi îşi rezolvă nu 
ştiu cum. Au reziliat contractul cu producătorul.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – Sanlacta livrează pe Mureş, nu e obligaţie să fie 
de aici, dacă vrei să ajuţi, anul ăsta nu am lapte şi atunci iau de la un alt 
producător. Sincer, eu dacă aş fi în locul dvoastră aşa aş face, unul singur dacă îl 

am îl ajut că după aceea, din invidie mai fac şi alţii, aşa încurajăm oamenii, ăsta 
e progresul.   

Domnul consilier Abos Ferencz – la Eremitu au reziliat contractul, au încheiat 
unul cu un magazin din sat şi ăla îi aduce produsele.  
Domnul consilier Gliga Ioan – şi noi nu dăm? 

Domnul consilier Tămăşan Emil – hai să vedem cine aduce. 
Domnul consilier Abos Ferencz – sau să îl facem numai pe un an.  

Doamna secretar general – este menţionată foarte clar perioada în adresa 
consiliului judeţean.  



Domnul consilier Mărcuş Ioan – pe Miercurea Nirajului se duc mere de Batoş  şi 

noi aici nu suntem în stare, ne râde toată lumea. Şi de la judeţ râd când aud de 
Batoş.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – am primit foarte multe telefoane pentru ce facem 

noi intern, aici, ce oferim copiilor. Dacă de la noi nu este producător pentru ce 
produse sunt în program aducem noi pe alţii? 
Domnul consilier Abos Ferencz - consiliul judeţan poate o să aducă lapte de Cluj 

nici măcar de Mureş sau de Ungaria, Polonia sau lapte praf că e mai uşor de 
transportat. Nu e vina noastră că e naţională.   

Domnul consilier Mărcuş Ioan – să se facă ceva demersuri să fie încurajaţi 
oamenii, peste doi ani o să avem nevoie de asta şi asta, timpul trece dar dacă s-ar 
şti, doamna Todea e cu brutărie. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – doamna Todea când aţi făcut cornuri şi aţi dus 
în şcoală ce au spus părinţii? 

Doamna consilier Todea Maria -  o perioadă a fost bine, au fost şi reclamaţii, ca 
să faci aşa ceva trebuie să faci investiţie, eu nu mă bag la aşa ceva, foarte multe 
documente, controale. Erau cornuri din făină albă cu ciocolată şi zahăr, 

preferatele copiilor.  
Domnul consilier Abos Ferencz – acum ştiţi ce cornuri se dau? Fără vină să ştiţi 
că nici perfectul nu o să fie bun. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – dacă le-aţi face din făină integrală ce ar spune 
oamenii? 

Doamna consilier Todea Maria – nici nu m-aş apuca la aşa ceva.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – o masă caldă elevilor, asta să fie pe viitor 
implementat.  

Domnul preşedinte de şedinţă Abos Ferencz- se supune la vot proiectul de 
hotărâre şi se votează cu 7 voturi pentru, 3 abţineri ( Abos, Mărcuş, Onofrei), 1 

împotrivă ( Marian)  şi 2 absenţi ( Banciu, Urban ). 
Se adoptă hotărârea nr. 32 din 31.05.2023 privind neasumarea 

responsabilității organizării şi derulării la nivel local a procedurilor de atribuire 

a contractelor/acordurilor-cadru pentru achiziția produselor și a 
contractelor/acordurilor - cadru de prestare a serviciilor pentru derularea 

măsurilor educative,  aferente Programului pentru școli al Uniunii Europene, 

pentru anul școlar 2023 – 2024 și 2024-2025. 
 

Punctul 4. 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea delegării dreptului de a depune 

cererea de finanțare în cadrul PNRR Pilonul VI ”Dezvoltarea rețelei de școli 

verzi și achiziționarea de microbuze verzi prin PNRR”, către UAT județul 

Mureș. 
Domnul primar Cotoi Dumitru– am fost surprins că se ocupă consiliul de acest 

program deşi noi am trimis la Ministerul Dezvoltării şi Ministerul Educaţiei necesarul 
de mijloace de transport.  

Domnul consilier Fulop Domokos – poate avem microbuz şi staţie nu.  
Domnul consilier Abos Ferencz – cu cel din curte ce este? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – este funcţional. 
Domnul consilier Abos Ferencz – altă destinaţie nu se poate da? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – după ce vom avea altul îl vom modifica, să poată 

fi folosit de muncitorii de la Gospodărie comunală. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – care este situaţia cu staţiile? Dacă vine 

autobuzul electric ce vom face? 



Doamna secretar general – conform proiectului termenul este până în 

31.12.2024. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – am avut vizită în teren cu firma de consultanţă 

pentru a stabili în comună unde vor fi amplasate cele 60 camere de supraveghere.  

Domnul consilier Fulop Domokos – unde e prevazut să se amplaseze staţia de 
reîncărcare este un morman de gunoi, e urât, acolo trebuie curăţat. 

Domnul preşedinte de şedinţă Abos Ferencz- se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 11 voturi pentru şi 2 absenţi ( Banciu, Urban). 
Se adoptă hotărârea nr. 33 din 31.05.2023 privind aprobarea delegării 

dreptului de a depune cererea de finanțare în cadrul PNRR Pilonul VI ”Dezvoltarea 

rețelei de școli verzi și achiziționarea de microbuze verzi prin PNRR”, către UAT 

județul Mureș. 
 

Punctul 5. 

5. Cereri. 
1. Cererea nr. 1850/11.04.2023 solicită stingerea majorărilor prescrise. 

Doamna secretar general – cererea nu este însoţită de acte doveditoare privind 

proprietatea şi dezbaterea succesiunii, defunctul are copii care trăiesc iar solicitanta 
este nepoată. Unul dintre copii foloseşte teren din proprietatea tatălui. 

Domnul consilier Abos Ferencz – ştiu că există o înţelegere între ei, doamna preia  
moştenirea şi achită datoriile.  Sunt aproape 20 ha. 
Doamna secretar general – nu sunt atâtea, eu am vazut titlu cu mai puţin. Am discutat 

cu doamnele de la impozite şi taxe şi s-a stabilit ca solicitanta să depună actele privind 
proprietatea. În impozite are declarat cât e pe titlu.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – despre ce sumă discutăm? 
Doamna consilier Todea Maria – dacă moşteneşti avere moşteneşti şi datorie.  
Domnul consilier Mărcuş Ioan – Codul fiscal spune că datoriile mai vechi de 5 ani se 

prescriu. 
Doamna secretar general – nu datoriile ci majorările. Este nevoie de un proiect cu 
procedură. Nu ştiu să vă spun sumele pentru că nu ştim suprafaţa reală de teren.  

Domnul consilier Tămăşan Emil – să dovdească în primul rând că e moştenitoare de 
drept.   

Domnul consilier Abos Ferencz – pe cele 6 ha a fost plătit impozit sau nu? 
Doamna secretar general – cât a trăit defunctul s-a achitat apoi nu.  Probabil cine a 
utilizat terenul a beneficiat şi de subvenţii.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – fără penalităţi şi-a plătit? 
Doamna secretar general – nu.  

Domnul consilier Abos Ferencz – terenurile lor sunt în paragină şi folosesc teren de la 
primărie.  
Se vor solicita documente.  

2. Cererea nr. 2769/19.05.2023 a doamnei Radu Daniela – solicită teren 
pentru construirea unei locuinţe.  

Domnul consilier Abos Ferencz – am înţeles că acolo e terenul statului . 

Domnul primar Cotoi Dumitru – acolo este un contract încheiat cu unchiul solicitantei. 
A mai cerut acel teren pentru o hală. Pentru locuinţă se poate atribui dar nu ştiu care 

este statutul juridic al terenului.  
Doama secretar general – este contract de concesiune,proprietar în CF este Statul 
român. Nu ştim ce lot cere, nu face referire la acel teren.  

Domnul consilier Abos Ferencz – dar a făcut ceva acolo, cât o să îl ţină, 200 de ani? De 
când e fundaţia şi cât o să mai ţină la stadiul de fundaţie? Dacă e  de anul ăsta nu am 

nimic împotrivă.  



Domnul consilier Gliga Ioan – cred că de 20 de ani e atribuit terenul, am vorbit cu tatăl 

fetei şi el spune că au titlu acolo.  
Domnul consilier Abos Ferencz – să îl aducă. Posibil să fie CF pe sasul plecat la război 
iar tu ai titlu din anul 90. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – extrasul CF e dovada proprietăţii, titlul nu e valabil.  
Doamna secretar general – dacă s-a obţinut titlu de proprietate în baza legilor fondului 
funciar şi în CF estee proprietar un sas se întocmeşte documentaţie cadastrală privind 

înscrierea în cartea funciară a titlului.  
Domnul consilier Mărcuş Ioan – o să faci o dublă înscriere în cartea funciară? Mie m-i 

se pare un abuz. Unde este în CF un proprietar vi tu statul şi înscrii pe altcineva? Cum 
să dai titlu peste extras? 
Doamna secretar general – nu statul ci proprietarul terenului îşi face lucrarea de 

înscriere. La Legea 18 nu au fost cerute CF-uri. Atunci oamenii de ce şi-au cerut 
drepturile la legile fondului funciar? 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – eu nu ştiu cine le-a dat. 
Doamna secretar general – sunt şi acum CF-uri pe saşi.  
Domnul consilier Mărcuş Ioan – cănd a plecat sasul i s-a dat paşaportul. 

Domnul consilier Abos Ferencz – ăla a plecat cu refugierea, în 44. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – nu contează, a plecat fără. Pe mine mă miră.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – să prezinte domnii actele privind proprietatea 

terenului, titlul de proprietate.   
 

Punctul 6. 
6.Diverse. 
1. Domnul consilier Tămăşan Emil – am înţeles domnule primar că aţi semnat 

contractul de finanţare pentru canalizare pe primul segment şi execuţia staţiei de 
epurare, sigur că veţi continua cu extindere de proiect şi întrucât din discuţiile 

anterioare am înţeles că Uila va face obiectul unui contract separat v-aş propune 
ca şi data trecută să începem demersurile, să mergem în paralel cu proiectul de 
extindere şi cu cel pentru satul Uila. Urmează o perioadă foarte aglomerată dar 

cred că am putea începe şi lucrările de care ziceam şi data trecută de amenajare 
a curţilor din Uila, la grădiniţă, şcoală şi la căminul cultural şi a bucătăriei, nu e 
urgentă dar să îi dăm atenţia cuvenită  că poate se mai ivesc evenimente. Ca să 

nu ne întâlnim iar peste doi ani şi să ne întrebăm ce am făcut pentru relansarea 
pe plan local a programului laptele şi cornul v-aş propune să aducem la 

cunoştinţă peersoanelor cu care ne întâlnim zilnic şi pe care îi considerăm 
neajutoraţi în sensul ăsta să le aducem la cunoştinţă să se pregătească să vină 
cu oferte clare pentru corn, lapte şi probabil masa caldă la elevi. Iar ne trezim că 

se lansează programul de masă caldă şi noi nu avem pe nimeni în zonă. Să 
preîntâmpinăm situaţii deastea.  
Nu ştiu cu şcoala Batoş care e stadiul aprobărilor dar eu v-aş propune încă de 

acuma dacă nu reuşim să prindem vreun proiect sau o finanţare deşi 
amplasamentul e predat deja la CNI să n gândim pentru la anul din efort propriu 

să facem ce e de făcut. 
2.Domnul consilier Mărcuş Ioan – asfaltare, cum stăm cu proiectul că imediat 
vin alegerile şi sper să nu  ajungă şi în mandatul viitor. De şcoală a ridicat 

problema domnul Tămăşan, am început discuţia cu strategia, ce planuri avem 
noi, ce planuri are comuna asta, consilierii la ce se gândesc, fiecare ar trebui să 

aibă un mic aport, să vină cu o propunere, cu ceva. Întreb dacă s-a făcut 
achitarea lucrării la balustradă, ce se întâmplă cu ea, dacă şi-a refăcut 
executantul calculele din ce am făcut mie mi-a dat cu virgulă, m-aş lega un pic 



mai adânc cu strategia asta, ce vrem noi sâ facem din comuna asta. Au trecut doi 

ani de la o hotărâre care a fost atât de mult discutată şi am ajuns să o 
perpetuăm, o dăm mai departe, o rostogolim, nu am făcut nimic, nimic. Nu cred 
că nu se putea face în aceşti doi ani ca acuma să avem nişte oameni care să facă, 

să l-i se atribuie nişte contracte, să ajutăm comuna să prospere, că apărem cu 
canalizarea la Dedrad acolo e iar o strategie de comunicare, sincer acuma în 
momentul ăsta oamenii ne întreabă când începe canalizarea în Batoş că a zis 

domnul primar că este canalizare. Nici un cuvânt că numai de Dedrad e vorba nu 
s-a spus, să ştie şi oamenii, anunţaţi, am depus trei proiecte Dedrad, Batoş, 

Goreni, s-a aprobat unul, asta e, ăştia suntem, atâta am putut, părem că noi 
consiliul ne opunem canalizării, asfaltării, noi ne opunem la multe. Cam aşa 
reiese, sunt unii care înţeleg, care pe viitor am auzit că vor fi consilieri şi 

viceprimari şi mai departe. Costă aşa mult să fim corecţi? E ceva de câştigat prin 
faptul că se  minte?  

Domnul primar Cotoi Dumitru – concret domnul Mărcuş. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan -   faptul de a nu spune adevărul e o minciună. Ce 
aţi pus acuma cu canalizarea. Aţi spus comuna Batoş a primit, se semnează 

contractul pentru canalizare. Nu aţi spus adevărul, s-a aprobat pentru localitatea 
Dedrad din comuna Batoş. Oamenii, primarul vrea dar voi acolo hârâiţi, nu se 
face canalizarea din cauza voastră şi culmea că erau oameni care la un 

momentdat ştiau adevărul şi acuma o întorc, că domnul primar e bun, face 
treabă, dar voi acolo. 

Domnul consilier Gliga Ioan – şi asta vă deranjează? 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – mă deranjează minciuna şi că s fac strategii nu 
ale comunei ci personale, normal ar trebui lăsate alea în timpul liber. Cam atât.  

3. Doamna consilier Onofrei Daniela- referitor la anunţarea posibililor furnizori la 
corn, lapte sau pe viitor masă caldă, ar putea consilierul personal al primarului 

să facă aceste informări, să extragă din lege criteriile mai importante pentru că 
nu toţi ştim care e legea şi ce anume înseamnă asta,  consilierul personal să facă 
mai multe informări pe mai multe aspecte. Problema câinilor vagabonzi -dacă şi 

cum a înaintat şi se apropie iarăşi vara, probabil va fi secetă, anul trecut a fost 
discuţia că se va pune un bazin de apă la Batoş, dacă se va pune şi dacă nu se va 
pune ce se va întâmpla dacă vor fi iarăşi probleme cu apa.  

4. Domnul consilier Abos Ferencz -  săptămâna asta sau săptămâna trecută am 
aflat că sunt restanţieri la apă din 2021, nu m-i se pare normal, eu ştiu că dacă 

am trecut de 31 martie mie la impozit m-i se pun penalizări sau nu plăteesc 
niciodată apă, informaţii de astea am mai auzit eu şi sunt chiar mulţi. Apa se dă 
pe chitanţă nu pe prostii,  nu se vinde brânză la piaţă. Plopul de la Uila, nu vreau 

să intru în discuţii, ce am auzit prin sat, ce s-a întâmplat cu el şi cam unde se 
află ăla, sunt tot felul de discuţii. Cândva se duceau cinci butuci cu cupa de la 
Batoş la Uila, acuma nu s-a găsit un om mai sărac să îl dăm. Ce se întâmplă cu 

cererile de la culte, să le spunem la oameni, primesc, nu primesc, toată lumea 
întreabă. Trotuarul de la Uila e gata, buldo nu poate să facă nimica, mergeţi şi 

uitaţi-vă la 110, femeie singură nu poate să deschidă poarta, aşa a nivelat cu 
excavatorul.  
Domnul consilier Gliga Ioan – dar ieri am fost acolo de ce nu mi-ai spus să merg 

să văd ce e acolo. 
Domnul consilier Abos Ferencz – cum să urci acolo, e dincolo de trotuar spre 

casă. Asta nu e treabă de primărie, nu am nimic cu primarul şi vicele. Cu Şulea, 
el a luat lucrarea, trebuie spus.  



Doamna consilier Onofrei Daniela – de ce nu se fac trotuarele la nivelul 

asfaltului? Toate sunt înălţate, era greu să mai sape cinci cm şi să le lase la 
nivelul asfaltului? 
Domnul consilier Abos Ferencz – la Uila a fost răspunsul că nu dă cu târnăcopul.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – s-a făcut recepţia? 
Doamna primar Cotoi Dumitru – nu.  
Domnul consilier Abos Ferencz – între bordură şi pavaj sunt două degete şi este 

şi fir de iarbă. Decât să fim răutăcioşi mai bine tac.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – e făcută receţia? 

Domnul consilier Gliga Ioan – pentru trotuarul de la Uila şi la cimitir da la 
balustradă nu.  
Doamna inspector Lepădat Loredana – propunerea cu balustrada a picat luna 

trecută, nu aveam cum să fac plată din moment ce nu a fost cuprinsă  suma. 
Domnul consilier Gliga Ioan – am înţeles că o ia jos.  

Domnul consilier Abos Ferencz – dacă mie îmi spui că acolo sunt 22 kg de vopsea 
şi încă 22 că e de două culori sau a făcut din roşu alb că nu înţeleg, a cumpărat 
numai alb şi a primit şi roşu, explicămi? Cât straturi a dat? putea să facă şi de 1 

cm. Nu mă interesează pe mine aia. Pe cutie scrie cât acoperă, ajungeam la 
Bucureşti cu balustrăzile.  
Domnul consilier Gliga Ioan – se poate, a vopsit cu pistolul.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – intrarea la cimitir nu se face un pic, e cam 
aiurea.  

Domnul consilier Gliga Ioan – acolo este drum. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – e suficient ăla. Era bine să fi fost mai mare. 
Domnul consilier Abos Ferencz – el spun undeva în deal unde e întreruptă 

balustrada. Pe acolo nu se circulă. 
Domnul consilier Gliga Ioan – la jumătate este o intrare, dinsus de hala ta. În caz 

că trebuie s-a lăsat o porţiune. Noi aşa am considerat. 
Domnul consilier Abos Ferencz – cumperi în metri liniari şi vinzi în kilograme, 
chestii dintrastea sunt pe ăla.  

Domnul consilier Tămăşan Emil – produsele din fier se vând la kg.   
Domnul consilier Marian Teodor – Raul – în funcţie de ce produse. La ţevi se mai 
vinde şi la ml., la produsele mai mari se vând la kg.  

Domnul consilier Abos Ferencz-nu putea să facă factură pe ml dacă se vinde la 
kg. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – ţtii cum e, când vrei să dai o ţapă la stat o dai 
dacă ai cu cine.  
Domnul consilier Abos Ferencz – calculează îm mp vopsitul, nu putea să spună 

cât are liniari. 
Domnul consilier Gliga Ioan – aşa a calculat inginerul de construcţii.  
Domnul consilier Marian Teodor – Raul – se calculează,  un litru de vopsea intră 

la 8 mp. 
         Domnul consilier Mărcuş Ioan – la ţeavă ai cumpărat la ml tu cum o descarci în 

contabilitate că ai vândut-o la ml?  Nu îl întreabă nimeni pe domnul Şulea? Haideţi să 
nu fim luaţi de tâmpiţi. Sunt nişte hărtii să fie făcute. Nu mai încercaţi să ne spuneţi 
lucruri pe care nici voi nu le credeţi. Transformată ţeava aia vine 7 lei/kg şi mai pun 

adaos la materiale, manoperă, nu ştiu, la incompetenţă, la toate punem adaos, să 
umflăm o factură. Încercaţi să încurajaţi oameni tineri, care vor să facă o firmă, să fie 

corecţi, e clar că nu putem noi să o facem o ţară corectă dar măcar pe noi să nu ne 
ţepuim. Prea mult să jecmăneşti, să ne oprim odată. E prea mult domnul primar, nu aş 



face aşa ceva, vreau să pun capul pe pernă să dorm liniştit, că toate lucrurile ce le-am 

făcut în ziua aia sunt în regulă.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – şi nu puteţi domnul Mărcuş? 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – eu pot dar nu ştiu câţi pot. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – la fel fac şi eu. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – eu vă cred. 
Domnul consilieer Abos Ferencz -noi plătim la dl Şulea 260 şi la Uila se face cu 100, tot 

dumnealui, asta e o glumă, mp. 
 

Domnul primar Cotoi Dumitru răspunde: 
1. Am semnat contract de finanţare pentru a se putea începe lucrarea asta mult 

aşteptată şi nu ştiu ce se consideră a fi o minciună că tot atunci am spus că vom 

începe procedura de întocmire a documentelor necesare, un nou proiect pentru 
extindere. Pentru Uila se va da o altă soluţie. Se va deschide în vara asta o 

sesiune de finanţare pentru apă-canal şi aş vrea să  depunem proiectul şi cererea 
pentru obţinerea acestei finanţări. Tot legat de acest proiect şi pentru a ne ajuta 
şi la punctaj în funcţie de cât se finanţează eu zic să prindem şi  extinderea de 

apă prin care să amplsăm un rezervor în localitatea Batoş, o staţie de pompare şi 
un rezervor. La  şedinţa de luna trecută am discutat de asfaltări, în intravilan şi 
extravilan,drumuri agricole, fosrte dezamăgit am venit de la discuţiile cu 

proiectanţii şi firmele de consultanţă, din păcate criteriile de punctaj şi ghidul de 
finanţare nu ne ajută, au rămas aceleaşi. Noi nu putem întruni punctaj maxim. 

Deşi s-a cerut să se schimbe criteriile de punctaj au rămas la fel, noi suntem 
defavotizaţi.  
Legat de programul cu cornul şi laptele eu totuşi sper ca mai marii noştri să 

hotărască aia cu masa caldă pntru fiecare elev în parte, dacă aveţi cunoştinţă de 
tineri care  ar intra în hora asta, să spun aşa, să vină concret cu ceva, să spună 

că începând cu data de e dispus să ofere elevilor din comună produsele.   
Legat de stadiul finanţării prin CNI a şcolii am promisiunea fermă că o să avem 
finanţare, celor care n-i s-a cerut actualizarea documentaţiei au spus că vom 

primi anul acesta finanţarea. 
2. Asfaltarea – ieri m-am întâlnit cu reprezentantul firmei cu care aveem contractul 

încheiat, cred că pe 6 luni,  mi-au spus că ei vor face lucrarea. Au la Râciu şi apoi 

vin la noi. Contractul de execuţie e semnat din martie sau aprilie.  
Domnul consilier Abos Ferencz – atunci până în octombrie o să fie.  

Cu şcola la fel îmi doresc să se facă, nu ştiu ce am putea face, am amânat şi cu 
cultele să vedem ce se întâmplă, aş fi vrut să nu dăm şi să nu rămânem noi fără 
bani că mai bine facem acoperişul la şcoală sau geamuri, ce e mai urgent. Şi anul 

trecut am optat pentru încălzirea centrală, s-a îmbunătăţit destul de bine dar e 
nevoie în continuare de lucrări. 
Domnul consilier Abos Ferencz – contractul cu CNI-ul de ce valoare e, mai mult 

de 1 milion de euro? La Fântânele se aprobă bază sportivă. Nu am nimic cu 
sportul dar daca e mai mult decât o şcoală! Ne facem o ţară de Becali şi la 

revedere. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – până la 1 milion. Dar e depus de 15 ani . Se 
vede ce bază se pune pe şcoală. Am cerut unui inginer proiectant să ne facă un 

calcul pentru o învelitoare nouă dar în urma vizitei în teren am înţeles că trebuie 
schimbată şi o parte de lemnărie. Trebuie să facă un scaun nou.  

Lucrarea la balustradă – o să am o discuţie cu domnul Şulea, să îşi refacă 
calculele un pic. Am avut o întânire cu domnul de la Liliac, s-a făcut o mare 
investiţie acolo, va fi un beneficiu pentru comună, sediul firmei se va muta la 



Batoş. Au avut nevoie de puţin sprijin din partea noastră pentru amenajarea 

şanţului în faţă, domnul Cotoi a făcut o rigolă carosabilă şi au mai rămas 2,5 m 
de amenajat. La suma pe care au plătit-o numai pentru autorizaţie nu am putut 
să refuz. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – eu nu am nimic cu domnul Şulea dar există o 
marjă de profit la orice firmă, în aia trebuie să se încadreze. La profit de 100% , 
totuţi! 

3. Revin, dacă aveţi cunoştinţe de persoane care sunt dispuse să  
Doamna consilieer Onofrei Daniela – exact asta spuneam, doamna consilier al 

primarului, nu ştiu care sunt atribuţiile ei dar   să spicuiască din lege condiţiile 
care trebuie îndeplinite şi atunci mai uşor, îi dai foaia omului, eu nu am de unde 
să ştiu.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – prima e să ai acte doveditoare. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – toată lumea ştie de lapte şi corn dar nu sunt 

numai astea, zacuscă, dulceaţă, sunt foarte multe produse. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – sper la toamnă când veţi aloca în buget, toată 
lumea a apreciat că aţi fost de acord pentru produsele care se dau copiilor, să 

mergem mai departe, sunt atât pentru copii cât şi pentru producătorii locali un 
sprijin.  
Câinii – în şedinţa următoare când vom avea rectificare de buget trebuie să 

prevedem bani pentru hotărârea pe care am luat-o în urmă cu o lună însă m-a 
şocat când mi-a spus că e 1000 lei/câine şi minim 30 de câini. Firmă numai în 

Vaslui este. 
Domnul consilier Abos Ferencz – îi aduc ei înainte cu 2-3 zile.   
Domnul primar Cotoi Dumitru – am fost în comună pe sate să vedem unde 

amplasăm camere, 30 sunt pe satul Batoş, sunt multe intersecţii, în Batoş şi 
Dedrad sunt două camere care citesc şi memorează numărul maşinilor, pee 

fiecare ieşire din sat e pentru a-i putea identifica pe cei care merg cu gunoiae 
pentru că încă se mai practică şi asta. Nu am putut pune la ieşire din Batoş spre 
Uila pentru că pe stâlpii ăia nu este curent şi atunci s-a stabilit în zona staţiei 

meteo. Cred că va fi nevoie de hotărâre pentru amplasarea camerelor. Poate îi 
putem prinde pe cei cu câinii, lemne, gunoi, oameni care nu sunt tocmai cum 
trebuie.   

Domnul consilier Bîta Valeriu-Aurel – la sintetic trebuie pus, deja au început să 
vandalizeze, băncile le-au îndoit, la parc, efectiv nu fac copiii atâta mizerie cât 

lasă mămicile.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – la Ciurgău am prevăzut dar acolo ne-au cerut să 
punem noi un stâlp. 

Rezervorul de apă – în Batoş nu putem pune rezervor fără staţie de pompare şi 
aia e mai scumpă decât rezervorul.Îl vom cuprinde în extindere. Deja sunt 
probleme cu apa, au recomandat tuturor locuitorilor să folosească apa doar în 

scop casnic, dacă ne apucăm să udăm nu o să ne ajungă apa niciodată.  
Ştiu că sunt restanţieri, am dat dispoziţie să se facă popriri, la unii vom închide 

apa, cu taxă de rebranşare.  
Cererile de la culte şi de la asociaţiile culturale -  în iunie vom avea rectificare de 
buget pentru mai multe domenii, o să vă chem într-o zi pe cei care sunteţi în 

comisia de analiză   să le discutăm şi să ne prezentăm în consiliu concret cu 
sumele pe care le veţi stabili cei din comisie.  

Trotuarul de la Uila – nu am ţtiut cu poarta dar îl trimitem să rezolve.  
Domnul consilier Abos Ferencz – e pământ excavat. 



Domnul consilier Cotoi Dumitru – tot dumneai m-a sunat că au fost la citit la apă 

şi nu avea consum, dacă foloseşte din fântână nu are.  
Plopul de la Uila – ştiu că a creat probleme , ajungea pe un fir de curent şi era 
pericol pentru o locuinţă, m-a tot sunat cineva din Ungaria. 

Domnul consilier Gliga Ioan – l-au tăiat băieţii şi l-au dus, cui să îl dau, până la 
alegeri poate mai găsim unul să mai dăm la cineva.    
Domnul consilier Abos Ferencz – nu e aia discuţia, îl dăm nu îl dăm, eu i-am 

trimis să facă curăţenie.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – ce să facem cu un nou proiect de drumuri? Cin 

a fost consultanţă a spus că cheltuim banii degeaba, nu vom obţine finanţare.  
Domnul consilier Mărcuş Ioan – luaţi o firmă de consultanţă care cât de cât au o 
experienţă, cam ştiu ce urmează, cum se fac, investiţiile să se facă pas cu pas.   

Domnul consilier Mărcuş Ioan – în Batoş parcă trăim într-o altă emisferă, 
biserica ortodoxă făcută acolo şi asfaaltarea drumului pe care nu se prea circulă, 

două lucruri făcute, parcă suntem la Caracal.  
Domnul presedinte de şedinţă, având în vedere faptul că problemele 

înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, vă multumesc pentru prezenţă şi declar 

închise lucrările şedinţei Consiliului local Batoş.  
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